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Närvarande 

Ledamöter: ordförande Agnetha Mbuyamba       RBU  t o m  § 10 

                     ordförande  Margareta Lilliestråle     FA    fr o m § 11 

Anne-Louise Larsson-Kapp DHR. 

   Pia Nyström, Attention Stockholms stad 

 

Sekreterare:   Eva Svedman 

 

Tjänstemän: avdelningschef         Anna-Lena Christensen Christensson Österberg 

 enhetschef  Anita Hjelmberg Frisk 

  enhetschef  Håkan Wiegandt  

 

Meddelat frånvaro:   Urban Fernquist SRF 

Åsa Borgström  NHR 

   Douglas Sagell RSMH 

 

Sammanträdet hölls vid Östermalms stadsdelsförvaltning, lokal Värtan, kl. 13.30-

16.00.  

 

§ 1. Sammanträdet öppnas 

Ordföranden Agnetha Mbuyamba öppnade sammanträdet och hälsade alla 

välkomna. Specifikt hälsas dagens gäst, funktionshinderinspektör Ann-Kristin 

Sandebjer välkommen. 

 

§ 2. Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes.  

 

 

§ 3. Utseende av protokolljusterare 

Anne-Louise Larsson-Kapp utsågs att tillsammans med ordföranden Agnetha 

Mbuyamba justera dagens protokoll.  
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§ 4. Datum för protokolljustering 

Mötet beslutade att protokollet justeras 2008-11-11. 

 

§ 5. Föregående protokoll  

Föregående protokoll 2008-10-08 godkändes och lades till handlingarna.  

 

§ 6. Funktionshinderinspektör  

Ann-Kristin Sandebjer hälsades välkommen. Ann-Kristin berättade att hon  

tillsammans med Lena Tengvall arbetar som funktionshindersinspektörer, två 

nyinrättade tjänster sedan år 2007 inom socialtjänstförvaltningen. 

Funktionshinderinspektörens uppgift är att bevaka och säkerställa kvaliteten i 

stödet och servicen till personer med funktionsnedsättning. Ann-Kristin berättade 

om inspektörernas redan utförda granskning av verksamheterna, daglig 

verksamhet enligt LSS och sysselsättning enligt SoL i Rinkeby-Kista. 

Granskningen hade utgått från vissa fasta kriterier. Intervjuer hade gjorts 

tillsammans med både brukare och anställda. Syftet är bl a att hitta former för 

kommunikation med brukare, bemötande och att sprida goda exempel samt skaffa 

en överblick av likställigheten inom staden. Ann-Kristen beskriver uppdraget som 

både roligt och givande och att det ska leda till nya utvecklingsområden. 

 

Handikapprådet förhör sig bl a om det i inspektörernas uppdrag ingår att 

inspektera om arbetsmiljön är säker på de olika arbetsplatserna/verksamheterna? 

Svar: I dagsläget ingår inte detta. 

 

Handikapprådet förhör sig också om inspektörerna har granskat verksamheter som 

drivs av brukare? Svar: ja 

 

I sammanhanget påtalade rådet att det idag finns allt för många unga vuxna med 

funktionshinder (personkrets 3) som inte har någon sysselsättning alls och som 

därför ofta har en mycket trist och overksam tillvaro. Rådet förhörde sig om det i 

inspektörernas uppdrag ingår att se över behoven av sysselsättning hos 

målgruppen. Svar: Inte i dagsläget. 

 

§ 7. Stadsdelsförvaltningen – pågående ärenden 

Avdelningschef Anna-Lena Christenssen Österberg redovisar förvaltningens 

synpunkter och förslag på de ärenden som kommer upp på novembernämnd. 

Samtliga ärenden hade rådet tagit del av innan dagens möte. Rådet framför inga 

tillägg till förvaltningens synpunkter.  

 

 Möjlighet att leva som andra – Ny lag om stöd och service till vissa 

personer med funktionsnedsättning. 
 

 Anna-Lena informerade om att förvaltningen i stort är positiv till förslaget. Några 

förslag i remissen kommenterar förvaltningen utifrån osäkra kostnader, eventuella 
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försämringar för brukaren samt även förslag där ett barnperspektiv sakas. 

Ytterligare kommenteras förslag där den funktionsnedsattes möjligheter att leva 

som andra inte med självklarhet beaktas.  

 

 Remiss – förslag till organisation och arbetsformer för 

genomförandegrupper för bostäder med särskild service för 

funktionshindrade. 

 Skrivelse – Bostäder för de mest behövande 

 Ansökan om bidrag för att förstärka kompetensen bland personal som i sitt 

arbete kommer i kontakt med personer med psykisk sjukdom eller psykisk 

funktionsnedsättning. 

 

Rådet förhör sig om det i denna utbildningsserie också finns avsnitt riktade 

specifikt för att öka kunskaperna kring barn med psykisk sjukdom eller psykisk 

funktionsnedsättning.  

 

Enhetschef Håkan Wiegandt svarar att inget specifikt avsnitt, men utbildningen 

kommer även att beröra barns behov. 

 

Rådet förhör sig också om anhöriga ingår i eller på något sätt tar del av 

utbildningen? 

 

Håkan svarar att anhöriga kommer att finnas med i samrådsgrupper som ingår i 

utbildningen. Samrådsgrupper innebär att anhöriga till klienter/brukare 

tillsammans med personal från kommun och landsting utbyter erfarenheter och 

kunskaper. 

 

Övrig information   

Anna-Lena informerade om att verksamhetsplanen -09 kommer att anmälas på 

kommande nämnd 2008 11 20 och beslutas på decembernämnden 2008 12 18.  

 

Information om att Anna-Lena leder en arbetsgrupp med uppdraget att ta fram ett 

för staden gemensamt underlag, med ett antal grundläggande krav, för 

upphandling inom området funktionsnedsättning.  

 

Anna-Lena meddelade att hon önskar att de frågor som rådet har till förvaltningen 

ska läggas först på dagordningen.  

   

§ 8. Information från Enheten för personer med funktionsnedsättning 

Enhetschef Anita Hjelmberg Frisk informerade om att det pågår rekrytering av 

handläggare på enheten och hon gör även några förtydliganden utöver det Anna-

Lena redan informerat om vad gäller remissen ”Möjlighet att leva som andra”.  
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Rådet påtalade att det vid nyanställningar är vanligt förekommande att nya 

medarbetare är unga och därmed, menade rådet, också inte besitter erforderlig 

erfarenhet och kunskap. Får den nyanställde det stöd som behövs? 

 

Anita ansåg att den bäste, utifrån olika hänsynstaganden, alltid väljs vid en 

nyrekrytering och att stöd givetvis ges. 

 

Vidare förhörde sig rådet om enhetens barnhandläggare har nödvändiga kunskaper 

och utbildning för uppdraget?  

 

Anita informerade om att enhetens barnhandläggare har både kunskap och 

erfarenhet för handläggning av barnärenden.  

 

Rådet frågade vidare kring förvaltningens samarbete med andra myndigheter 

rörande barn med psykisk sjukdom eller psykisk funktionsnedsättning.  

 

Enhetschef Håkan Wiegandt informerade om att förvaltningen samarbetar med 

Familjeenheten, barn- och ungdomspsykiatrin/BuP, skolan och övriga 

samverkansparter som förekommer.  

 

Vidare informerade förvaltningen om att barn som är inskrivna på Familjeenheten 

och som får en diagnos alltid överförs till enheten för personer med 

Funktionsnedsättning. 

 

§ 9. Information från Socialpsykiatriska enheten 

Inget specifikt att informera om. 

 

§ 10. Frågor som rör barn 

Ordföranden Agnetha Mbuyamba informerade om att hon hade blivit kontaktad av 

föräldrar till ett funktionsnedsatt barn som går i Gärdesskolan och som enligt 

föräldrarna inte för adekvat stöd, specifikt i samband med gymnastiklektioner. 

Föräldrarna anser också att deras barn är också utsatt för mobbing. Agnetha önskar 

att förvaltningen förhör sig med berörd part angående detta.  

 

Anna-Lena tar med frågan till utbildningsförvaltningen och återkommer. 

 

Agnetha föreslog att det inom stadsdelen anordnas en dag i skolan där alla elever 

får prova på hur det är att leva med olika funktionshinder.   

Förvaltningen ansåg liksom rådet att det är ett utmärkt förslag och kommer att 

undersöka möjligheterna att genomföra förslaget. 

 

§ 11. Övriga frågor 

Ordförande överlämnar ordförandeskapet till ledamot Margareta Lilliestråle. 
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§ 12. Synpunkter/frågor kring info i utskicket  

Rådet påtalade att protokollet från 2008 10 08 saknades i utskicket till detta möte. 

Ledamöterna gavs tillfälle att läsa protokollet på plats. 

 

§ 14. Avslutning  

Ordföranden Margareta Lilliestråle tackade alla närvarande och avslutade mötet. 

 


